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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

№ 49 

от заседание, състояло се на  03.07.2007 г. 
 

ПРИСЪСТВАЛИ: Бойчо Кулински,  доц. д-р Лилия Райчева,  акад.Людмил 
Стайков доц. д-р Маргарита Пешева Мария Стефанова,  Мая Вапцарова,  Милен 
Вълков, доц.  д-р Райна Николова, Стефан Димитров. 
ОТСЪСТВАЛИ: няма . 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Докладна записка от дирекция „Лицензиране”. Докладва Б. Шабански. 
2. Докладна записка от дирекция „Правни дейности” относно установени 

административни нарушения. 
3. Докладна записка от дирекция „Мониторинг” относно едноседмичен 

мониторинг на тв „СКАТ”. 
4. Докладни записки от доц. д-р Райна Николова относно: 

• Общи бележки върху проектите на длъжностни характеристики на 
служителите от административно-техническите служби на СЕМ; 

• Заседание на РГ по авторско право, проведено на 19 юни 2007 г.; 
• Приемането на Правилник за провеждане на стажове в СЕМ за 

наблюдение на радио- и телевизионни програми. 
5. Предложение на теми за ЕПРА. 
Разни: 

• Решение за заплащане на техническите секретари към ЕК за тв 
конкурсите (по 50 лв. на комисия). 

 
Начало на заседанието  11,00 часа, водено от Мария Стефанова, Председател на  
СЕМ, гл. експерт протоколист – Михаела Йоргова 
  
Мария Стефанова откри заседанието и предложи дневния ред за обсъждане.  
По повод публикация във в. „Монитор” и „закачката” със СЕМ в изданието на 
„Шоуто на Слави” на 02.07.2007 г. СЕМ ще сезира Етичната комисия по печатни и 
електронни медии, като възлага на дирекция „Правна” да подготви текста на 
писмото, което Съветът ще разгледа на заседанието на 05.07.2007 г. 
Райна Николова уточни, че що се касае до мерки, които се предприемат по 
съдебен ред, всеки един от съветниците може да прецени дали да предяви 
индивидуално съдебен иск. 
СЕМ гласува с 8 гласа „за” дневния ред на заседанието с приетите 

допълнения. (Стефан Димитров не присъства при приемането на дневния ред).  
 

ПО ТОЧКА „ПЪРВА”: 

 

Борислав Шабански изложи пред Съвета докладна записка, както следва (вх. № 
013-639/02.07.2007 г., приложена към Протокол № 49): 
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І. Писма на КРС вх. № 027 – 135 /25.06.2007 г. и 027-136/28.06.2007 г. относно  

искания за изменения на техническите параметри на индивидуални 

далекосъобщителни лицензии, по реда на чл. 30, т. 12 от Закона за електронните 
съобщения, а именно, че КРС изменя разрешения за ползване на индивидуално 
определен ограничен ресурс, след решение на СЕМ: 

1. Относно заявление от “Радио Веселина” ЕАД за изменение на 
индивидуална лицензия № 101-02765/14.07.2005 г. за изграждане, 
поддържане и използване на далекосъобщителна мрежа за осъществяване на 
далекосъобщителна дейност наземно радиоразпръскване на радиосигнали в 
гр. Бургас. Изменението на лицензията е във връзка с промяна точката на 
излъчване на радиопредавателната станция - СЕМ гласува с 8 гласа „за” 

решение: Дава съгласие по заявеното искане. 
2. Относно заявление от “Нова Телевизия – Първи частен канал” ЕАД за 

изменение допълнение на индивидуална лицензия № 101-02596/22.12.2004 г. 
за осъществяване на далекосъобщения чрез налични и/или нови 
далекосъобщителни мрежи за наземно радиоразпръскване на телевизионни 
сигнали на територията на РБългария. Изменението на лицензията е във 
връзка с промяна на антенно-фидерната система на телевизионна станция от 
мрежата на нова телевизия -СЕМ гласува с 8 гласа „за” решение: Дава 

съгласие по заявеното искане.  
ІІ. Искане за получаване на съгласие за прехвърляне на индивидуална 

лицензия за радиодейност: 

Относно заявление вх. № 027-132/19.06.2007 г. от СД “Балабанови и сие - 

Рамба” и “Фокус - Нунти” ООД за прехвърляне на индивидуална лицензия за 

радиодейност № 441-00463/26.07.2001 г. - създаване на радиопрограма с 
наименование “Радио 999” за гр. Кюстендил, от досегашния неин носител СД 
“Балабанови и сие - Рамба” на “Фокус - Нунти” ООД. Исканото прехвърляне не 
следва да се допусне, тъй като в документите към заявлението са констатирани 
следните пропуски и непълноти: не са представени декларации по чл. 105 и чл. 108 
от Трифон Балевски (съдружник), липсва удостоверение от данъчна служба за 
платени данъци към момента на подаване на заявлението, не са представени 
доказателства за търговски и отстъпени авторски права с дружества за колективно 
управление на права и не са представени доказателства за финансовите 
възможности за изпълнение на дейността - СЕМ гласува с 8 гласа „за” да 

изпрати писмо до заявителите за отстраняване на пропуските и непълнотите в 

представените документи. 

ІІІ.Във връзка с писма вх. № 013-515/30.05.2007 г. от “Болкан Нюз Корпорейшън” 
ЕАД, вх. № 013-528/01.06.2007 г. от БНТ, вх. № 027-114/04.06.2007 от “Дарик 
Радио” АД и писма вх.  № от 027-118 до 027- 124 /12.06.2007 г. от “Радио 1” ООД,  
“Метрорадио” ЕООД, “РадиоТангра” АД, “Българска Радиокомпания” ООД, “Р 22” 
ЕООД, “Радио Контакт България” ЕООД, “Нет ФМ” ЕООД, с които в качеството 
им на радио и телевизионни оператори, предостявят информация в изпълнение на 
условията в т.10.1.3 от притежаваните от тях лицензии (Неизпълнението на 
условията на индивидуалните лицензии попада под санкцията на ЗРТ. Към 
настоящия момент други оператори не са предоставили посочената информация и 
документи, с което са нарушили условие от притежаваните от тях индивидуални 
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лицензии) - СЕМ възложи на дирекция „Лицензиране” да подготви текст 

относно задълженията на лицензираните оператори да представят годишнште 

си финансови отчети  в 14-дневен срок от заверяването им, както и 

последствията от неизпълнение на посоченото лицензионно условие; Текстът 

ще бъде качен на сайта на СЕМ както и ще бъде изпратен на АБРО. 

 (При обсъждането и гласуването на тази точка от дневния ред Стефан Димитров 
не присъства) 
 
ПО ТОЧКА „ВТОРА”: 

 

Доротея Петрова докладва относно АУАН № 40/04.06.2007 г., съставен на СД „Мая 
и Ко” за нарушение на чл. 73 от ЗРТ- липса на писмени договори между 
радиооператора и/или рекламодатели/спонсори. (докл. с вх. № 014-379-
07/03.07.2007 г. е приложена към Протокол № 49). 
Райна Николова предложи операторът да бъде санкциониран с размер на 
имуществената санкция – 2000 лева. 
Маргарита Пешева подкрепи предложението за санкция и за размера от 2000 
лева. 
СЕМ гласува с 9 гласа „за” решение: Възлага на Председателя да издаде НП с 

размер на имуществената санкция – 2000 (две хиляди) лева. 
 
ПО ТОЧКА „ТРЕТА”: 

 

Таня Димитрова докладва относно резултатите от проведения по решение на СЕМ 
едноседмичния мониторинг на програма „СКАТ” на „СКАТ” ООД за периода 21 – 
27 май 2007 г. (Доклад от Т. Димитрова с вх. № 013-640/02.07.2007 г. е приложен 
към Протокол № 49). 
По устно напомняне на Таня Димитрова относно решение на СЕМ да сезира 
прокуратурата във връзка с отправени заплахи на българка, живееща в Германия, и 
поведението на тв „СКАТ” Бойчо Кулински обобщи решението на Съвета 

(прието с 8 гласа „за” и 1 глас „въздържал се” – Лилия Райчева) да бъде 
изпратено писмо, с което Съветът сезира Прокуратурата и Комисията за защита на 
личните данни. 
Лилия Райчева отправи молба до Таня Димитрова относно изготвянето на справка 
в последователност от 1 до 10 (от началото на годината или за последната година) 
кои телевизии и радиостанции са наблюдавани най-много. (Иска да има тази 
справка, тъй като от 202-те телевизии в страната има някои, които не се 
наблюдават, докато други – много се наблюдават). Смята, че по графиците такава 
справка лесно може да си подготви и да стане ясно кои радия и телевизии се 
наблюдават най-много. Поясни, че на базата на тази справка може да се установи 
повторяемост на нарушения, повторяемост от дадена телевизия или радио, 
повсеместната повторяемост и т.н. На базата на тези данни на СЕМ ще стане ясно 
кои са основните дефицити в радио- и в телевизионната среда – на кои да бъде 
обърнато внимание, както и по дадени въпроси да бъде организирана кръгла маса. 
Усещането на Лилия Райчева е, че експертите от мониторинга гледат безспир 
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телевизионни програми, спорадично откриват някакви нарушения, но не се  
очертава някаква тенденция, за която на операторите да бъде обърнато внимание.  
В продължение на изказването на Лилия Райчева  Бойчо Кулински предлага СЕМ 
да си изясни какви са водещите идеи при съставянето на седмичните графици. 
Мария Стефанова смята, че въпросът следва да бъде обсъден на заседание на 
СЕМ – да се изложат мотиви защо СЕМ би искал да има тези данни , как те ще 
бъдат ползвани, след което Съветът да възложи на дирекция „Мониторинг” и на 
отдел „Анализи” обработката на получените данни.  
Според Маргарита Пешева предложението на доц. Райчева има смисъл и резон. 
Добре е Съветът да има моментална картина на това колко часове програма се 
наблюдава в отделните медии и дали има равнопоставеност при наблюдението от 
експертите в радио- и телевизионния мониторинг. Става въпрос за 
равнопоставеност – поне от практиката на  СЕМ досега има по отношение на 
националните радио- и телевизионни оператори, които се наблюдават почти 
непрекъснато.  Иначе – наблюдението става по съответния график. Това обаче е 
повод за сериозен разговор за това как да се прави извадката; как да се сменят 
отделните оператори. Когато обаче се прави целеви мониторинг (без значение 
върху програмите на кой оператор), той се възлага по определени параметри. 
Предложението на доц. Райчева изисква специален разговор – една такава задача 
ще изисква и много човешки ресурс. Иначе, смята, че доц. Райчева принципно има 
право. Смята, че този разговор е важен и следва да се проведе в Съвета, преди да 
бъдат възлагани задачи на Таня Димитрова. 
След този разговор СЕМ прие с 9 гласа „за” доклада на Таня Димитрова 

относно резултатите от седмичното наблюдение на програма „СКАТ”. 

 
ПО ТОЧКА „ЧЕТВЪРТА”: 

 

По докладни записки от доц. д-р Райна Николова относно: 
• Общи бележки върху проектите на длъжностни характеристики на 

служителите от административно-технимеските служби на СЕМ (вх. № 
013-633/29.06.2007 г., приложени към Протокол № 49).  Райна 

Николова отбеляза, че не е приключила прегледа на всички длъжностни 
характеристики, което ще стори до края на седмицата. Прегледани са 
длъжностните характеристики на директорите и на началниците на 
отделите, за да се постигне уеднаквяване по отношение на изискванията 
към заемащите длъжностите директор и началник на отдел. В общи 
линии, изискванията са съобразно новото законодателство (една част от 
тях), а другите произтичат от направените предложения – от по-добрите 
предложения от началниците на отделите. Би искала санкция от Съвета 
по отношение на т. 9  - става въпрос за записания стаж на директорите 
(предлага да отпадне „в СЕМ”, а да се изисква изобщо най-малко 6 
години трудов стаж.  
След проведеното обсъждане СЕМ прие следните корекции – по 

точки: в т. 9: – относно трудовия стаж на директорите: „най-малко 8 
години, от които 3 години управленски стаж”; за началниците на отдели 
– „най-малко 5 години стаж в СЕМ”; за главните експерти –  „най-малко 
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4 години стаж в СЕМ”; за старшите експерти – най-малко 3 години стаж 
в СЕМ; за младшите експерти – „до 2 години трудов стаж”; за 
„юрисконсулт” – „2 години трудов стаж в СЕМ”; по т. 8 - 
....”хуманитарни науки”  + изискванията за членовете на СЕМ – „за 
всички останали”; в т. 12 – „способност за самостоятелност в работата”  
ще се включи само в атестационните карти; в т. 13 – „ползване на чужд 
език”;  Раздел І, т. 1 – ще се вписва само в Устройствения правилник  на 
СЕМ. 

• Относно заседание на работната група по авторско право на 19 юни 2007 
г.. (докл. с вх. № 013-206-08/28.06.2007 г., приложена към Протокол № 
49): СЕМ гласува с 9 гласа „за” проекта на писмото, с което СЕМ 

изпълнява  пълномощията си по чл. 10, ал. 1, т. 8 от ЗРТ, във вр. с 

чл. 19, ал. 1 и ал. 2 от ЗРТ. 

• Относно приемането на Правилник за провеждане на стажове в СЕМ за 
наблюдение на радио- и телевизионни програми  (докл. записка от доц. 
д-р Р. Николова с вх. № 013-629/29.06.2007 г, приложена към Протокол 
№ 49.) СЕМ ще вземе решение след повторно  обсъждане -  на 
заседанието на 10.07.2007 г. (вторник); в чл. 20, ал. 1  – да се запише: 
„..;(.със заповед на Председателя на СЕМ.”. 

   
ПО ТОЧКА „ПЕТА”: 

 

СЕМ прие следните теми за 26-та среща на ЕПРА в София: 

 

І. Продуктов пласмент и принципите, представени в Директивата „Аудиовизуални 
медийни услуги”; 

ІІ. Обществени оператори и държавна подкрепа. 

ІІІ. Лицензиране на мобилните телевизии и проблеми. 

ІV. Запазване на човешкото достойнство в радио- и телевизионните програми (в 
т.ч. – защита на непълнолетните и достъп на хората в неравностойно положение). 

 

ПО ТОЧКА „РАЗНИ”: 

 

Във връзка с приемане на работата на техническите секретари към ЕК за 
телевизионните конкурси, назначени със Заповед  № 9/08.01.2007 г. изм. със 
Заповед № 64/07.05.2007 г. , СЕМ гласува с 9 гласа „за” решение:  Да бъдат 

изплатени възнаграждения в размер по 50 (петдесет) лева за работата на всяко 

едно лице във всяка една комисия, както следва: 

Цветана Дончева – технически секретар в две комисии; 

Антоанета Александрова – технически секретар в три комисии; 

Райна Радоева – технически секретар  в три комисии. 

 

 



 6 

Приложени материали към Протокол № 49: 

1. Докл. записка от Б. Шабански, Р. Чемширов и А. Александрова с вх. № 013-
639/02.07.2007 г. 

2. Докл. записка от Д. Петрова относно АУАН № 40/04.06.2007 г. с вх. № 014-
379-07/03.07.2007 г. 

3. Доклад от Т. Димитрова относно седмично наблюдение на програма 
„СКАТ” с вх. № 013-640/02.07.2007 г. 

4. Становище от доц. д-р Р. Николова относно бележки върху проектите на 
длъжностни характеристики на служителите от административно-
техническите служби на СЕМ с вх. № 013-633/29.06.2007 г. 

5. Докладна записка от доц. д-р Р. Николова относно заседание на РГ по 
авторско право на 19 юни 2007 г. с вх. № 013-206-03/28.06.2007 г. 

6. Докл. записка от доц. д-р Р. Николова относно приемането на Правилник за 
провеждане на стажове за електронни медии за наблюдение на радио- и 
телевизионни програми с вх. № 013-629/29.06.2007 г. 
 

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

Бойчо Кулински  Лилия Райчева  
   

.................... 
   .................. 

Людмил 
Стайков 

 Маргарита 
Пешева 

 

   ................     ................. 
Мая Вапцарова  Милен Вълков  

    ................     ................ 
Райна Николова                

.................... 
Стефан Димитров    

Мария Стефанова  
Председател 

       .............. 

 
 
 

 
 
 


